
Nemzeti ünnepünk
2000. március l5.cn a vasszécscnyi kcrcszteny
Vasszlcseny kózség önkoraÉ4zati tcsdilctc az

közöss€i tüízban taította
l848_49-cs forradalom cs

=abadságbarc l52. évforórlója
alkalmától a meganlékcó
úmePsc8ct, amclyca iim€Pi
músort muü tak bc a
Vasszctscul Álbtános Iskola
trnulói. Músoruk után Varga
Dezsó Polgáím€ster köszöntöttc
a szercplökct és s vclük c§dtt
ünneplö vasslcscnyiekcc
Bcszédébcn mcgcrdékcz.í
l848-49. höseinól, az ökct kövctó
l95ó_os fona.dalmfuokn5l
Kicmcltc, hoey jclen
tönénclmünkbcn b
clcngcdhcrctlcn lcnnc céljainkcrt
a lclkcscd& tiizc, a kúzdclcrn
hcvc a fclcmclkcdcsérr
Rcményct fcjcztc Li arra
vona&ozóarl hogy az isncrt
nagy célokért vcgúl 6sszcfog az
orszig mindcn poütikusa cs ucm
politikusa hogy ílnnrnaradjou e
nagyasíg újabb czcr évrc.
Ezutrán a Roznaring Asszonykórus müsora kövctkcz.tt A §ónyöíilen clóadoú
l848_as forradaüni dalok rcllctt szavaltak is köálü néh.ányan Szcp volt a
músoruk, szercplőükkcl crnclak az ttnncpdg színvonalát
A músor után az önkonnányzati képvísclók és a kózönség na$/obb íÉszc az
t 848_as kopjafilhoz vooult, ahol Varga Dezsó Pokáfincstcí a képviscló_{6dilct
koszonijá helycác cl az óvodások által készítcí ncmzcti színü áslókkal
dj-ített cínlékoszlopüíL

Tótb Fcrcnc

petőfi sándor: csatában
A íöldón is barag,
Az cgen is harag!
Kifolyt piros vér cs
Piros napsugarak!
A lcrncnó nap oly
Vad bíboóan ngaog!
El6rq katonál
Elör€, ma§€fok!

Konioly felhók kóál
Bárnul nint a nap,
RcÉentó szrronyok
Fúsócq vil!funlanak
A siiril lomha ftst
Sötércn gomolyog,
Elórc, katonák,
Elórc, maryarok!

Ropog, hosszan ropog
Csatáíok f€yvcre,
Ag]nik bömbölnck, hogy
Rcng a világ bclc;
Tc € tc ftrl4 Flá"
Most ósszcoíúotok-!
Elórc,lcatonátq
Elöre, mas/arok!

s,i|1j blkcscdé§
Foly bconcm, mint tiizár,
A vészag cs a frst,
Mcgrészegirc mlár,

Elórc rontok én.
Ha élck ha halok!
Utinarr\ katoíÉlq
Utánarq magyarok!
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KÖLTSEGVETÉS
Közös összevont testüIeti ryűlés

2000. márcitu 13, - I8 óra

Jelen vannak: a tanakajdi Önkormányzat teljes
képviselói létsámmal (8 6) és Vasszécseny te§tülete is

, hiánytalanul (l0 fó), valamint Vámos Antal körjeryzó,
Babolcs Ottóné és Sebestyén Andrásné a Körjeryzőség
penzüryesei. Meghívottak: Hatz Csaba iskola igazgató,
Molnár Imréné gazdasrigi üryintéző. É,rdeklódó (ndósía
Kovácsné Pungor Zsuxa. Eiányzik: Csempeszkopács.

Varga Dezsó, a vasszécsenyi polgárme§ter kösóntötte
a megielenteket és elmondta, hory Csempeszkopács
testület€ most azal az önként vállalt kötelezet§éggel
maradt üivol, hory elfogadja a jelenlévó két te§tiilet által
hozott határozatokat.

A napirend az intézmények költ§€yet€§e, amit az
elózó március 6-i ryűlésen nem sikerült elfogadni.

Hol is hagftuk abba? - tette fel a kérdést.
Kiss Ernő íanakajdí képvbelő szerint az elején kell

elkezdeni, el kell dönteni, hory mire van pénz...

_ Varga Dezs6 polgármester emlékeáette a képviselóket
hory az Iskola esetében 33,752 millió Ft volt az összeg,
amihez 516 000 Ft-ot kell adni a 33,236 millió Ft állami
iskolafinanszírozás mellé. Az Óvoda költségvetését pedig

1 millió Ft-al kérték csökkenteni úry, hory 19 millió
leryen a bevételekkel csökkentett összeg, amit elózetesen
eryeztettek is a Ovodavezetóvel. Elmondta még hory
most mindeíi képviselónek kiadtrik a intézmények részletes

' Ll-_-_lá-i .^^,---+-it

Görcz Csaba tanakajdi polgármester ho zzáíl^e, hog;,
erre azért volt szükség mert látni szerették volna eryütt,
hogy milyen bérek járnak !örvény szerínt és mil kapnak
ténylegesen az itt dolgozók. Tájékoztató jelleggel kérték az
adatokaq tudv4 ahol tulórák vannak és helyettesítések,
ettól eltéróek lehetnek a kifizetett pénzek.

Varga Dezső aá tartotta fontosnak tisáázni, hory van
különbseg a törvény szerinti és a tényleges bér köótt. Az
látszik az Óvodánál, hory a 8,25 % emelés 452652 Ft-os
többletkiadá§t jelen! a törvény szerinti 5% esetén pedig
256360Ft lenne ezaz összeg.

Dr. Némethné Fábsics lldikó óvodav€zető aá tette

ehhezhoaá, hory szeretne 8,25 %o-os béremelést adni és a

4 órás karbantartó bére kiadást növel, de az alkalmazásfua
feltétlenül szükségük van.

Hatz Csaba, az iskola igazgatója elmondtq hory ők 8

óniban foglalkoztatnak karbantartót úry, hory az iskolánál
nincs tervezve semmi önkormányzati plussz üímogatrás,

csak az államtól oktaüísra adott pénzek és úry gondolja,

nincs seho| mégegy ilyen a meryében.
Varga Dezsó megieryeáe, hory most a Körjegzóség

béremelési listája kiosztásra keriilt és a tervezett 8,25 Yo,os

emelés költsége +536000 Ft-otjelenthet éves szinten.
A Védónói, Anya- és Csecsemóvédelmi Szolgálatnál a

dologi +553000 Ft-ot kell finanszírozni.

Vámos Antal körjeglzó hozzÁteíle, hogy a már kioszton
listából jól látható, hogy az intézmény dolgozói béremeles
nélkül is 7 %-al magasabb szinten állnak, mint a törvény
által elírt, de nem mondaná, hory sokat keresnek.

Molnár Erxébet tanakajdi képviselő ekkor felhívta a
firyelmet arra, ho5l most is az iskola lesz az egletlen
intézméay, ahol minimum szinten lesznek a dolgozók.

Varga Dezsó polgármester kérte, hory mondják el a

bérekól a véleményüket a képviselők.
Kiss Ferencné vasszécsenyi képviselő elmondta, hory

összehasonlította a köaisztviselöi és a közalkalmazoti
besorolásokkal a tényleges béreket ós a technikai do|gozók
esetében úry lá$a hory nag}on keveset keresnelq ezért a
javasolt 8,25 o/o-os emelést a törvényszerinti bérre kellene
rátenni, firyelve a soros lépésekre is, azaz nem szabadna a
lépéssel járó emelésnek elvesztie. Kérte a többseg
ámogaüisá! hory a béremeléseket a tecnikai állományruiLl
ennek szellemében hajtsák majd végre.

Görcz, Csaba polgármester az előző javaslaaal

eryetértett és elmondta, hory erységes 8,25 %-os emelég
mindenhol- támogatni fog, szeretné ha nem lennénet
különbségek az intézmények kezelésében.

Hatz Csaba igazgatő közölte, hogy az iskola most l3
pedagógussal dolgozik és a létsám pár év alatt 5 6vd
csökkent, í§ az ellátatlan órákat túlórában kell ellátni, ami

megemeli a kifizetett béreket. Az iskola dologi kiadá<ei
pe<lig nem érik majd el az előző év kiadásait. Hoaátetrz
hory 4 tanár van, aki 3 szakos és van, aki 4-5 ezer Ftd
kevesebbet kap, mint amit a törvény szerint kaphatna ami s
spóro|ás miatt van ígl.

Horváth József vasszécsenyi képviseló megkérdeae.
miért és kinek jó a1 how nem vettek fel pedagógust az
elávozottak helyett?

Hatz Csaba igazgatő vátasza: igy spóroltunk meg 5
millió Ft_ot a felújításokra csak azért, hory amit leha-
saját eróből megoldjunk. É,n azonnal betöltöm a létsámct
ha engedélyezik és adnak rá péná.

Vámos Antal k6rjeryző megie6re"je, hogy igen naEr
eltéresek vannak az Iskola és az ovoda esetében l
berekné|, pedig a törvény ugyalaz. Világos, hory a s&
túlóra-okozza ezt a különbséget. Elnézést kért az elóó
gyülésen elhangzo§ bíraló szavai miatt, mert a béremelÉs

az intézményvezetők kompetenciája.
Molnár Erzsóbet tanakajdi képviselő aá kérte, ho,st

döntsenek már végre a béremelésekról.
A polgármester Kiss Ferencné javaslaát megismételtee

A képviselónó elmondta, hogy az a lényege r
javaslat"ínak, hory a soros lépés ne vesszen el.

_ Sebestyénné Jutka megkérdeze tóle, hogl szerinte r
törvény szerinti béne, vagy a ténylegesre te5lék-e ní z
emelést?
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Varga Dezső polgármester ismételten megkérte a
\epviselönöt, hory mondjon egy emelé§i %-ot és
ímertesse íészletesen mégegyszer a javaslatrát.

Kiss Ferencné elmondta, hory A-tól E-ig értendó
besorolási (technikai) kategóriák esetében javasolja a
2000. január l-i, törvény szerinti bérre rátenni a soros
kpések összegét, majd ene a 8,25 % emelé§t.

Vámos Antal körjegrző tájékoáatásként köólte, hory
ez ery sámíási alap, de a béremelést az intézmények
ttzetói adják ésjoguk van differenciálni.
Dr, Némethné Fábsics lldikó óvodavezető azl jegye^e

neg hory már megielent a 20-as Maryar Közlöny,
uiben részletes szabályozits van arról, hory kinek mijár
és az a bimnyos 1,05ós szakmai szoró bizony nem
nindenkinekjár.
Yarga Dezső polgármester szavaziást kért ajavaslatról.

Tanakajdi képviselőte§tület: 7 igen. l tartózkodás,
vas§zéc§enyi tcstület: 9 igen, l nem §zavazat, tehát

elJogadtók a bérenulésí javaslatol
I}r. Némethné Fábsics Itdikó sát kért, mert nem ez volt
z. ercdeti elképzelése és tudni akarta" hory a szavazás
rán is érvényes-e még az1 milliós dológi csökkentéraz
Óvoda költségvetésénél?

Kiss Ferencné elmondta, véleménye szerint nem kellene

Dr. Némethné ismét visszavette a sát éi beszélt, a
polgármesterekkel kötött alkuról, hory az l millió Ft
csökkentést csak úry tudja megvalósítani, ha hozányúl az
áelmiszer beszerzesre sánt pénz€khez" meg a készlet-
bszerzesre sánt összegeket csökkenti és a javításoka
tívezett pénzffil vesz le. A Mrt nem csökkenti, mert

cbótllegesek a dolgoók érdekei és úrysem fizetett túlónit
cddig sem, és idén sem tervezi. Tudja, hory ez dologi
§sökkentés az lrnézrnény működésenek rová§ára töíténhet
sak meg, de a színvonal biáosítását majd valahogy

-goldjrák 
... Megkerülhetetlen lesz vismnt az élelmiszer

rrmák emelése a minőség megórzése érdekében. Végúl
ú fudakolta kérdéses lehet-e a 452 000 Ft béremelésre?

Varga Dezső polgármester megiegyezte, hogy ez az

fuzeg a járulékokkal eryütti összes 8,25 %-os emelés. A

=siileteknek 
most kell meghozniuk a döntést és hosszú

Évon kellene végre 3ondolkodni, hiszen a létsám-
gzdálkodás terén a konyha ügye is regóta téma.

A kérdés most csak az, hory mi legrcn a dologi résszel.
Yal-e vélemény erről?
Ilorváth Jóxef vasszécsenyi képviseló mint érintett és

z, óvoda müködésével elégedett szüló, nem javasolta az

dvönrist. Úgy látta, hggy inkibb sok-sok mindenre kellene

ft pénz és Ó nem akar ezzpl csökkentéssel lúrt okozni

z óvodának.
Kiss Ferencné újra megerósítette a korábbi kijelentését:

lre veryünk le a költségvetésből._
Yarga Dez§ő potgámester elmondt4 hory ez a döntés

Yesszécsenynek 4,5 milliós kiadá6t jelentene.

Eattán szvaáatott az Óvoda eredeti költségvetéséről

a következők szerint:
A létszám: 13 fö, Kiadások:26 103 000 Ft

Bevétel: 5 712 000 Ft
Személyi: |2224 eFt.+ 4 670 eFt, Dologi:9 209 eFt.
Szükséges:20 39l 000 Ft államtól: l4 l35 000 Ft

Közösen: 6 256 000 Ft Tanakajd: l 752 000 Ft,
Vasszécseny: 4 504 000 Ft.

A javaslatot Tanakajd eglhangúan elíogadta,
Vasszécseny 3 igen 7 nem arónyban elulasítoúa

Dr. Némethné Fábsics Ildikó ekkor közbevetóleg
kérte a testületeket, hogy gondolják át elöóleg hozott
döntésüket a béremelésól, ami csak 94 ezpr Ft-al
kevesebb a jelenle Ei bérre kért 8,25 o/o emelésnél.
A lceréséí nem támogaták

Varga Dezső polgármester szavazást kért az l millió Ft
dologival csökkentett változatról.
A javaslatot Tanakajd egthangúan elutasíloíta,
Vasszécseny E ígen I L 1 nem ardnyban tómogatta.

Ekkor Pál Lajos képviselő 3,5 millióval javasolta
lecsökkenteni az Óvodának átadandó összeget, ami eléggé
meglepte a képviselők többségét.

Varga Dezső polgármester pontosította, hos/ a
vasszécsenyi 4,5 milliós ámogatrási összeg 1 milliós
csökkentésére gondolt aképviseló.

Görcz Csaba tanakajdi polgármester-felvetette, hory
kompromisszumot kellene találni, hiszen csak 720 ezpr
Ft-ról szól ez Vasszécseny esetében.

Baláx Imre vasszecseúyi képviselő véléménP az volt,
hory nekik mindenképpen spórolniuk kellene.

Hatz C§.ba, az iskola igazgatója megjeryeáe, nem
igazÁn érri, hogy eryik intéménynél miért adnak plussz
támogatást, a másiknál pedig miért nem.

Rátz György képviselő véleménye szeíinl e^ az
határozza meg, hory az igényekből majd mit tudnak
finanszírozni az önkormányzatok. Mire van pénz.

Sebestyénné Jutka hozzítette, hory a közoktaásra
átadott pénzek nincsenek címkézve, nem köteleó velük
elsámolni, uryanakkor mégis a fenntartók felelóssége a
működtetés, akírhonnan veszik is a szükséges péna.

Hatz Csaba igaz4atő szerint elfogadni az iskola idei
kö|tségvetését nem jelenthet megterhelést, hiszen az

oktaüásra sánt állami péna. tattalmazzl csak és már

l ev e t t e k m in d en Íej I e s z t é s r e s z ánt támogaást.
Molnár Erzsébet képviselő elmondt4 úry tudná az

Óvoda dologi csökkentését támogatni, ha gond esetén a
vezetö szólhat és a segítségre is sámíthat.

Varga Dezső polgármester ismételt szavazÁstkért az
l millióval csökkentett ovoda költs€gvetésól,
Tanakajd I igen 3t. 1 nem arórryban elvelette,

a vasszécsenyiek 8 igen lt. lnem arhryban
Görcz Csaba tanakajdi polgármester arra kérte a

tanakajdiaka! annak tudatában, hory a segítési sándék
megvan, fogadják el ök is a csökkentést, de a
tanakojdi testület nem váltolrauu véIeményl.

Varga Dezs6 polgármester ekkor az Óvoda üryét
, átmenetileg felíiiggesáette és áttért az iskoláóra.

Hatz Csaba, az iskola igazgatója tréfás komolyan
fordult oda a testületekhez: "Csak egyet kérdezek. Adnak
pénzt, vagy nem? Ha nem, már itt sem vagyok,"
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Ezután ism€rtette az intózmény kóltségvetését.
Kiadások: Bér: l9 2l8 000 Ft + 7 l55 000 Ftjárulék

Dologi: 8 l99 000 Ft
Összes költsée: 34 572 000 Ft Bevétel: 820 000 Ft

elfogadja, csak senki se kérje rajta sámon. Az iskolában
ugyan 20-an dolgoznak, de a logopédus csak óraadóként és

egy nyugdíjassal meg ery 4 órással a létszám |7,5 fő.
A polgármester szavazást kért a költségvetésről.

A miiködéshez:33 752 000 Ft kell és ebböl az állami A tanakajdiak egyhangúan, vasszecsenyiek 6 igen: ,l

oktaási pénz: 33236000Ft. az igény: 516 000 Ft nem arányLan - etfigndtik az iskola köIlségvelésél.
t a vasszécsenyi rész: 37l 000 Ft (72 %) Horváth József képviselő emlékeaette a testületeket,

és a tanakajdi rész: l45 000 Ft (28%) ho$l milyen heves vita volt az iskola tetőteéíől az előó
Tóthné Pungor Angéla képviselő a költségvetés részletes alkalommal. Véleménye szerint nem szegyenkezni kell a

ismertetése előtt azttette szóvá, hory neki döbbenettes volt tornatermi vizesblokk rossz tetószerkezete miatt, hanem

lrallania, hogy azt sem kötelező átadni, amit az állam erre keresni a megoldást a két új tanterem kialakíására. A
a célra ad. Ezek után aá a kérdést kell feltennie terveket mielóbb el kellene kérni Csapody Gábortól, hiszen
önmagának és minden jelenlévőnek, mitől is vagyunk rzia a faanyagot is újra fel lehetne használni és szerinte oE

íenntartói az intézményeknek, ha semmit sem teszünk lehetne eá a két termet legkönnyebben és legolcsóbbal
hozzÁ az államtól oktatásra kapotthoz, hiszen mindenki megvalósítani. A feljáró is megoldható, csak honÁértő

, tudja hogl az 516 ezer íorint se,n igazi űmogatas, hanem emberekkel kell tárgyalni. Hatalmazzuk fel az lgazgaíó\
' visszafizetendő kötelezeuség.. vary a polgármestereket, hogy lépjenek ebben az üryben,

Varga Dezső polgármester véIeménye szerint az régóta döntsük el mit akarunk.
látszik, hogz az Óvodához az állam igen kevés pénzt ad. Hatz Csaba igazgató szerint szakértÖi véleményre

Az Önkormányzatok viszont az összes intézmény mindenképpen szükség lesz az optimális döntéshez.' működéséért együttesen felelősek és iggnis maguk Varga Dezső polgármester szavazrást.kért arról, hogt

, dönthetnek a rendelkezésükre álIó penzekól. Az külön fe|hatalma774k-e a testületek az iskola igazgatóját a
-szerencse az iskolánál, hogr nótt az állami finanszírozis,., megoldási lehetőségek keresésére.
merLsok gyerek jár ide és mert a körzeti isLoláknak több A két testüIet döntése eglhangú igen.

támogatás jár. Az is igaz, hog jó az igazgató és jó_ Varga Dezső polgármester ery rövid szünet utál a

pedagógusok vannak és a velrés is partner volt a műkód§s - 
Köqieryzóség költségvetéséról kérte a véleménygket. __

, - feltéieleinek javítrásában. ] Görcr,Csaba polgármester javasoltq ho5r a béremeles
A városokkal a falvak ezzel egyűlí sem veheqik fel a itt is 8,25 %o legyen.

_ versen)Á Aá azonban el kell ismernie mindenkinelr. Yámos Antal körjeryző megismételte. hogy nem akamats
' hogy az elmúlt években elég sok pénzt adtunk '- 

feszültséget és ugyan 7 o/o-al tűl vannak a beállasi szinten,

. fejlesztéseke is és aá jól tudjuk, hory a Dózsa utcai szerinte nincsenek túlfizetve, mert sokat vannak bem

" iskola állapota valóban szegyenletes. Az intézmény túlóra pénzek nélkül. Mindenkinek van még ki nem vet
,r integrációját végre fogjuk hajtani a közeljövöben, tavalyi szabadsága is, mert el kellett végezni az adcri,

i,- IJat Csaba igazgató hozzÁtrlúe, hory szerencsé3 feladatokat. Nem tiltakoznak, ha a testületek nem emelik e
ri lrelyzetben vagyunk, de némelyek mégis aá kérdezik, fizetéseket, de ezután a túlórákat sámon fog|ák tartani.
i miért keresnek olyan sokat a pedagógusok. "Ha a íávozók Molnár Erzsébet megjeryezte, hogy koníbban már e
' helyett 5 embert felvettem volna, évente 5 millióval jelenlegi bér 8,25 oÁ-os emelését leszzvazták, elÉrt aÁ
,/ megrövidítem a fenntartókat." Így a túlórák az itt dolgoák javasolja, hogy a Körjegyzöség kapja meg a hiánlzó I,25

, bérá emelik uryan, de valójában megtakaríást hoznak. %-ot, de mégse csökkenjen a béne tervezett pénz, hanem e

i Több szombathelyi iskolát is ismerve mondta: "Egyik sem különbözet személyi juttaásként az év során a tavabi

] jobb náIunk. Tavaly a megyei Zrínyi matematikai versenyt túlóník elismerésére legyen fordítva.
, vasszécsenyi ryerek nyerte, az idén 20. helyezést értek el A polgármester szavazásra tette fel a kérdéS
:i és mé?is abba a mezőnybe tartozulh akiket az Elfogadják-e a testületek az elhangzottakat?

l önkormányzat magára hagt." Dönsék el, hogy adnak-e A két lestülel szinte egthangúan döntött igennel,
l. pénú a szécsenyi ryerekeknek, mert nincs a mégery olyan l vasszécsenyi tartózkodó szavazat volt.

, iskola, amelyik csak állami támogatrást kap, illetve Ezután Varga Dezső polgármester szavazást kért .
'; Táplánszentkereszt talán igen, de ott az önkormányzat körjeryzöség költségvetéséröl a követkeók szerint:

i évente ktilOn kifizetia fejlesáéseiket.
( varga Dezső polgármester megkérdeae, hogy az

,' iskolatetöt Vasszécsenyben ki javíttatta vajon?

, Pál Lajos vasszécsenyi képviselő azt vetette fel, hory az' 
Iskolában helyettesítésért miért kell annyit fizetni. hiszen a

le5öbb munkahelyen a dolgozók erymás közöft megoldják

és nincs érte plussz pénz.

Hafz Csaba igazgató a dologi kiadások kapcsán azt tette' még szóvá, hogy "a betervezeíí összeg kevesebb, mint

lavaly, mert van aki a sokból sem tud adni.." Azt kérte

eredetileg hogy lehessen fej leszten i, de a nemet is

Az intézmény létsáma:6,5 fő
Munkabér: 7 384 000 Ft + járulék 2 740 000 Ft.

Dologi: 3 l40 000 Ft ÖsSZEs: t5264 000 Ft
Áltami 1inanszírozás: 5 006 000 Ft

Községek: Csempeszkopács: 1 074 000 Ft,
Tanakajd: 2 777 000 Ft,Vasszécseny: 4 407 000 Ft.

A költségvetést eglhangú I8 igennel elfogadlák.
Az É,pítésügli Hatósági lgazgatási Társulás 2000- ii
költsépetéséről úgl dönlöttek a lestüIetek, mivel e Il
települést érint és változhat még, ezért felhatalmazzáL l
poIgármestere ke l a döntésre.
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/A vasszécsenyi teNezeíthozz^iáíulás: 409 800 Ft./
A Védőnői Szolgálat, Anya- és Csecsemővédelem

költségvetését eryütt ismertette a polgármester:
Bérekre: l l56 000 Ft-ot + ajárulékokra: 4l0 000 Ft-ot

és a dologi kiadásokra:282 000 Ft-ot tervezve az összes
költség: l 853 000 Ft, a MEP 1,3 mil|iót ad ilyen célra és
ahiányzó 553 ezer forintot biaosítani kell.
Csempeszkopács része:72 000 Ft, Tanakajdé: l88 000 Ft
Vasszécsenyé 293 000 F!, ha ezt íg5r elfogadja a két
testület. szrvazíst kért róla!

. Ezt a köItségvetést egslhang,ú igennel fogadták el.

Ujabb szünet után ismét az Ovoda költségvetése került
napirendre, megoldási javaslatokra várva,

Görcz Csaba polgármester azt javasolta, hogy legyen
500 ezer Ft-os dologi csökkentés.

Az Óvoda vezetője elmondt4 azért hajlandó a
kompromisszumra, bár igen-nary szívíiijdalommal, mert
tudja, hory köItségvetésnek lennie kell.

A javas lat szeríntí csökkentésű kökségvetesre
Tanakajd igent, Vasszécseny nemet mondott.
Varga Dezső polgárm€sterlnegkérdezte, mi leryen a

következó lépés, várta a véleményeket.
Kovácsné Pungor Zsuzsa sát kérve elmondta, szerinte

kompromisszumról csak akkor lehet beszélni;ha mindenki
tesz valamekkora engedménl. _ Javasolb, hory:= mo5t
Vasszócseny is ennek szellemében fogadja el a 756 ezeí
Ft-os dologi csökkentést, az így 5,5 milliós t4mogatásból
raeső kb, +l80 ezer Ft átadását.

Rátz György képviselő nem értette miért lenne erre
szükség, amikor az Ovoda elfogadta a - 1 milliót,

Kovácsné szerint csak azéít meít a testületek egyszer
sem szavaáak móg meg semmilyen vekozat§t,

Varga Dezső polgármester szavazrisra terjesztette be
a javaslat szerinti 25 353 ezer Ft-os változatot, ahol a
finanszíroás 5,506 millió Ft és ebből Tanakajd része:

l§42 millió Ft, Vasszécsenyé pedig:3B64 millió Ft
A javasolt köItségvetést mindka k§íjlet elíogadta.

Ezután az Óvoda vezetöje által beterjesztett, április l-től
tefvezf,'lt óvodai tédtési díj 6 7n emelesét is elfogadták
es a létsámot l4,5 föben haüiroárák meg.

Végeztünk a költségvetesekkel, de lenne még két
elintézendő dolog, mondta Varga Dezső polgármester,

Az elsö a szotgálati laMs bérbeadása amit március
|-től havi 20 ezeí Ft-érí a Kistérségi Tár.ü|ás venne bérbe
iroda céljára az év végéig. A költségeken és a bevételeken
fulajd€narányosan osztoznának meg, de a vasszécsenyi

Önkormányzat lenne az ürylet |ebonyolítója.
A jelenlegi állapotok (elmaradt Mrleti dü, felújítási
költségek) tisztíuÁsa uán a fentieket mindkét lestüIet
eglhangúan elfogadta.

A második elintézendőt ügyet Görcz Csaba tanakajdi
polgármester ismertette. A tanakajdiak a millenumi év
kapcsán javasoljá( hory az iskola névadójának Ambrózy
Migaúi Iswánt fogadjuk el. Pár szóval ecsetelte a neves

botanikus és tudós tevékenységét, kötódését Tanához,

beszélt a létrehozott maradandó értékü arborétumokról
kérve a vasszécsenyiek üimogatását.

Molnár Erzsébet képviselő kiegészítette anal, hogy az
általános iskola pedagógiai programja ennek szellemében
készült és a nevelótestü|et is elfogadta.

Rátz György megkérdeae mennyibe kerülne ez?
Görcz Csaba polgármester szerint is lesznek költségek,

de arra kérnek felhatalmazrást és elvi támogatást, hogy
felbecsülhessék a tennivalókat,

Az egyhangú elvi támogatást megkapták
A ryülés befejezese előtt Tóthné Pungor Angéla kért
szót és arra kérte képviselőtársait, hory veryék eiő a z
elfogadott költségvetéseket és jól nézzek meg melyik
intézménytöl mennyit vettek le és.hory mennyi pénzt
adtak az állami finanszíroás mellé. Evek óta aá szeretné,
hory azonos mércével mérjék az lntézményeket, hogy a
vasszecsenyi ryerekek ne legyenek hátnínyba, hanem
igenis veryük fel a versenyt a városi iskolákkal.Nem tudja
milyen módszer segítene, hiszen könyöregtek, botrányt
csináltak, mindent megpróbáltak már, mégsem értek el
eredményt,

Varga Dezső polgármestér nem értett eg,et azza\,ltog
a fenntartók az iskolát elhanyagolnák. mert a tornaterem
felépítése, az új kémia szaktanterem. a sámítógépterem
kialakítása, az ablakcsere, a tetöfelújítás az elmúh 8 évben
töítént és természetesen a pályázaú pénieken tírl sok-sok
saját fej lesztési pénz kellett ho"ájuk. Tan,akajdqt és
Vasszécsenyt nem érheti vád, eryedül Csempeszkopáctot.

Tóthné Angéla hozzÁíelle, m_indezekkel ó is tisáában
van, a Dózsa utcai iskola kiváltáiának ü3;lében viszont
nem látja és nem érzi az akaratot, pedig ahhoz is lehetne
pályázni t imogatásra.

Bertók Tiborné meg|eryezte, hogy mindenki eryetért
azzal, hogy sürgősen tnni kelI valamit.

Pál Lajos képviseló hozzáteíte, hogy az iskolaigazgató
éppen most kapott felhatalmaást az előkészületekre.

Tóthné Angéla szerint az elvi nyilatkozatokkal nem
jutunk sehova. Mi varyunk az Önkormányzat: a falu
lakóiért varyunk itt, értük és általuk, ezért nem tehetjük
meg, hogy problémák mellett csukott szemmel elmenjünk.
Valami konkrét középtávú tervet mondjunk ki.

Görcz Csaba tanakajdi polgármester szót kérve
elmondta, hory a sorrendet meg kell határozni. Mi az amit
feltétlenül meg kell tenni és náluk is elsödleges a Dózsa
úti isko|a kiváltásának mielöbbi megoldása. Eddig is
gondot fordítottak az iskolára és hivel a normatívák
szerengsére sokat javultak éppen ezen a területen, és mivel
ez_ a javuló tendencia talán megmarad a jövőben is
lehetségesnek látja a 2-3 éven belüli megoldást, mert léprri
kell az biztos! Mindkét testület tagiai a trámogatták a
megoldás keresését és ez a kérdés egy ideig napirenden
lesz majd, ahory eddig is többször beszéltek róla, hiszen
csak akkor felejthetik el, ha elkészül a két új tanterern.

Az ügyek végére érve, á két testslet tágiai közös

áldomást ittak az eredményes es/üttmúködésre.
Ezuüín a vasszecsenyiek egy kb felórás eryeáetést
folytatva, az lntézményi és eryéb korrekciókat átvezetve
véglegesítették Vasszécseny költségvetését is 23 óra elött
pár perccel fejeaékbe a nop,i.ntunkát
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Iskolai
-Március 3 .-án tartottuk a felsó
tagozatosok farsang|át az iskola
tomatermében
Ezek az évfolyamok szórakoztató
műsorral készültek ene a napra.
Vidáman telt el a délután. volt játék,
tombol4 tánc, mindenki jól éreáette
magát.
-Március 4.-én az alsós diákok farsangi
délutánján mIír a szülók is reszt
vehettek a hagyomiányokhoz híven.
Sok ötletes jelmez volt.
Köszönjtik a szülöknek a sütemény- és
tombola felaj ánlrisokat.
-Tanulóink részt vettek a Zdnyi Ilona
matematika versenyeíL ahol egy 8.
osztályos tanulónk bekeríilt az első 20
díjazottköú (Kiss Kornél 8.o.).

hírek
Leány: 3. Papp Katalin
- 8. osztályos tanulóink megkapák a
14 éveseknek járó a Tuberculin , BCG
oltrist
-Március l5-re emlékeztiink iirrnepi
műsorral.
-Mátcius 18-én az 1-4 oszáyban nyilt
napot tartottunk, sok érdeklódö szü|ó
vett Iészt ezen a napon a tanítási
ónikon.
-Tanulóink részt vettek a KI-MIT-
TUD?-on Szombathelyen. Különféle
kategóriákban indultak, Próábarr:
Papp Katalin 7.o. és Szemes Alexandra
7.o, tanulóink eziist oklevélben
részesültek és továbbjutottak a
,,Nyugat Kapujában" megyei
vetélkedóre.

i

l

-Mrárcius 7.-én körzeti asztalitenisz Szépkiejtési versenyen Dénes -Diána

versenyt rendeztiirft iskolánk 7.o. tanulónk 4,helyezstt, míg Simon '-

tomatermében, ahol Vép és ,iskol&rk - Zsófia 5.o. tanulónk S.helyezett lett.

Fiu :l. Kalmár Roland 2. Pogácsís
Szabolcs, 3. Boda Grábor 

,,_-

Lehet-e hosszabb az óvodai ellátás?
Az óvodiás esztendók múláMval, az
óvoűskor utolsó évéhez közeledve a
gyerekek jelentös része várja, hogy
iskolába mehessen. Ugyanakkol a
szülóket, a nevelóket egyre jobban
foglalkoztatja, hogyan tehebék
körrnyebbé gyermekük iskolába lépését.
E kérdés megválaszolásakor az óvoda és
az iskola meglévö ktilönbségei
elevenebben vetiilnek elénk. Gyakrabban
hallani jó énelemben: az óvoda, az mis.
Természetesebb, életszerübb,
személyesebb. Köztudott, hogy az óvoüt
életrendje - nagyon helyesen - nem
csengőhöz igazodik, nem tanóráka
tagoltan szervezödik.
A két intézmény közötti, nem mindig
indokolható és nem minden téren
elfogaüató kúlönbségek mellen a

nyugalmas idöhauírok érvényesülésevel
minden kisgyermek tankötelessé válik.

,,,\z a jó megoldás, ha a gyermek éppen
idöben kerül az iskolába, se túl késön, se

nil korán. semmivel sem kisebb hiba az
érett, énelmes gyeíeket tovább óvodában
tartani, mint a foIdítottja. Az iIyen
gyerekek általában miár szeretnének is
iskolába menni (legfeljebb - hiszen
ismerik a szülő véleményét - nem

szimolnak be róla)" - írja Vajda Zsuzsa
pvichológus.
A címben felten kérdés megválaszolásához
tekintsiink vissza az elözrrrényekre. A
közoktaási törvény koúbbi rendelkezései
szerint is volt lehetőség az iskolakezdés
elhalaszására, de minden kisgyermeknek
legkésóbb a h€t€dik éIetéve betöltése évében
már iskolába kelletg hogy menjen, vagy
fejlesáö felkészítésben kellett, hogy részt
vegyen.
MKM rendelet úgy rendelkezett, hogy
,Ábban az évben, amelyben a gyermek
betölti a hetedik életévét, a nevelési
tanácsadó-aem javasolja, hogy auguszfus 3l.
után további óvodai nevelésben vegyen
íészt.".
A 3611999. oM-rend€let törölte- a fent
idézetteket és helyébe lépö rendelkezéssel
megteremtódött a jogi feltétele a hetedik
életéVét betöltö kisgyermek óvodában
maradásának, a tankötelezettség
teljesítésének elhalasztásának.
Az új (nyár végi) miniszteíi intézkedés
alapján a szüló kérésére a nevelési tanácsadó,
illetv€ a §zakértöiés a rehabiliüiciós bizottság
(hozzáteszem: nyilván indokoltan)
javasolhatja azt a megoldást, hogy a
kisgyermek auguszfus 3l. után további

óvodai nevelésben vegyen részt, h3 i:
óvoda nevelötestülete azzAl egyetérL.
Elmondható tehát: az imént ismene:-
feltételek együnes meglére mellen. a::.:
esetben az óvoda is gondoskodha: i:
ilyen életkorú g)iermekekröl, nö\i ,:
ezeknek az óvodásoknak az iskolakez::.
esélyeit. Természetesen igen fontos. L:,|
az óvoda nevelói nagy szajc:a
igényességgel, neveltjeik ismeretébe =
azok javára alakítsák ki az iskc.:--
indulás idópontjával össze l-: _.,r ]

pedagógiai álláspontjukat.
Az óvodai elláuás meghosszabbitásár.i" -
szatrálya l999. Szeptember l-én i::t:
hatályba.
Végezetül egy megszívlelendö gonc, -a

Merjúk vállalni, hogy az óvoda az ór :.:a_

gyermekén legyen, Készül,;ön az ::,.:;l
aíTa, hugy lépnie kelljen .!
neveléscentrikus, gye rmekközl:,:r:
szemlélet felé, felhagyva a jele:,::
feszített tempóval és az indokoi::,:.a
teljesítménykényszerrel,
Sz€retném, ha mind tóbb óvodá,. =
iskolás élveáetné nevelőik gondos":.ll
törődését. szer€tetét-

Dr, Némethné Fábsics l,:.r :

óvodavezető

Vasvécsenyi Üzerra
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Sporlhhek

Labdarúgó csapatunk eddíg két
mérkőzésén van tul. Idegenben Lenti
csapatát sikerült legyőzniink 2:l-re
Góllövók: Csaüá,r Miklós, Brezovich
Andnís.
Ifisáink l :1 --es döntetlennet tértek
haza.Góllövő: Rauch Zsolt.

Hazai pátyán Sopron csapatát fogadtuk
elég zord idójá,nisi körülmények
között.

A hazai lelkes szurkológárdát ismét
sikerült megörvendeáetni. l :0-ás
gyözelemmel. Góllövő: Csatár Miklós.
Ificsapat eredménye l :1 ,Góllövő:
Rauch Zsolt.-
Utánpótlás koni focisáink is
megkezdték edzéseiket. Ú1 eazoitit
van: Bakó Péter rendómyomozó
személyében.

Tömegsport versenvek további eredménvei:

Női sakkban elsó helyet szerezn'ink,
melynek döntüét Lukácsházin
rendezték meg. Sakkcsapat: Szandiné
Pungor Kornélia, Oláh Nilrolétta,
Kovácsné Pungor Zsuzsawu.

Kosárlabdában a selejtezökön a
férficsapatunk bejutott a legiobb 6
csapat közé,melynek döntóje március
25.-én (szombaton) lesz a vasszécsenf
tornateremben 8 órai kezdéssel.

Nói csapatunk a döntón
(Toronyban)4.helyet szerzett meg . A
csapat ta&iai; Szandiné P. Komélia,
Horváthné P. Ágnes, Kelemen Beáta,
Tóth -Boglrirka Molnár Gábomé ,
Kovácsné Varga lbolya, Dr. Báint
Mónik4 Horváü Klaudia, Kiss
Ferencné.
A következó versenyszám a lövészet
lesz.

Tanakajdon részt vettíink a Tanakajd Kupán.

Ez a verseny meghívásos. Négy község
volt a meghívottak között: Vép, Ják,
Vasszécseny és a hlázigazda Tanakajd.
Az alábbi versenyszimokban
indultunk. Nói asaalitenisz: Molnár
Gáborné, kontics srindorné, színtóné
Balázsfalvi Klára.
Férfi asztalitenisz. Kíldy Balázs,
Ferencz Krisztiárr, Dávid Imre.

Nói sakk: Kovácsné Pungor Zs,,zsa.
Férfi sakk: Szabó László
( versenyen kívtil Tóth Csaba)
Leány asáalitenisz: Papp Katalin,
Fiú asztalitenisz: Kalmá,r Roland.
Leánv sakk: Szabó Noémi.
Fiú sakk: Tóth Ágoston Sajnos a kupát
Vép nyeíte elóttíink l ponttal.

Az öregfiúk csapata március 1 lén
szombaton az iskola tomatermében
Tótszerdahely csapataival kispályris
tomát szewezett. A rendezvény jól
sikeriilt 3. 4.helyet szerezték meg a
hazaiak sportszerű ktizdelemben.

Mtfucius 15-én a nagy hidegben
nagypályás mérkózést játszottak a
VASBER csapatrival Az eredmény
szi,rnunkra nem hízelgö.

Vasszécsenyi Üzenet1
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A 20O0. íebruári rejtvény megfejtése:
SZARVAS, FARKAS S A SZEL1D ÓZ
Hclycs mcgfejtcst küldtek be és 20-20
pontjaik szima jelenleg:

Nagy Géáné - 33 pont
Simon Anen - 25 pont.

Rejtvény és nyelvi játék rovat

EGY-EGY sZÉP TÉlt rÁT rep.
pontot kaptak: Nagy Géáné és Simon An€tt. Hozzáadva a l00 pont Gleni eddigi pontocl

Egy kis szúiolús

++ i'ti$,i;í.€.Bí-i]íT],

|Jzgnet,
Megielenik havonta.
Felelós kiadó, Varga Dezsó polg,ármester.

Szerkesaö: fóth Ferenc címzetes igazgató.
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- Tegnap clütt a papám
autózni - mcs€li az on,os Lir.
íia a pajtásainak- - És olpn
izgi tlolt!

_ Mi tolt bcnne izgi?
- Hát az, ho8y mindcfl ae

tot m€elózött áz apu. A2lá!
minket i§ megelózótt es. kct
kocsi. Kiszállt belólc cgr
íendór bácsi. és felirt apunai
cgy receptet!
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3& Flsr6i .2Éps4ú ftoíd Rorini 6lótq.z
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bdir r hbó.lú8ó. ,l.a. Bcrépódilc a7. vt

rnrrsÍrÉs
Tudatjuk Vasszécseny Tisaelt
Lakosságával, hogy a Karitrisz
helyi szervezete gyüjtést indít.
Kérjük, hogy akinek 6lösleges,
de még haszrrálható holmija van,
ltozza e| a
Keresztény Közösségi Házba

rtnden csútörűkön
I7-18 óra között

Köszönettel fogadunk ruhanemű!
cipot, tískát és tartós élelmiszert
is.

A gyujtött anyag szétosxásáról a
Karitász Központ gondoskodik.

Vasszécsenyi Kariüász Szprv ezet

Vasszécsenyi Üzene
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